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REFERAT 
 
Møde i Boligudvalget 
Mandag den 30. september 2024 kl. 13.00 – 15.00 
 
Deltagere: 
Lone Skov Valentin Al Awssi (formand), Elin Johansson (næstformand), Arne 
Bjørn Nielsen, Eleonora Lewandowski, Jesper Balle, Merete Råschou og Peder 
Blom. 
Afbud: Annette Thernøe, Jette Ruth Nielsen, Arvin Storgaard, Kirsten Nissen og 
Hanne Simonsen. 
 
 
1. Valg af dirigent  
Peder vælges som dirigent. 
 
2. Godkendelse af dagsorden 
Dagsordenen godkendes. 
 
3. Godkendelse af referat  
Referatet godkendes. 
 
4. Orientering fra det politiske udvalg 
 
Udvalget tager orienteringen til efterretning. 
Særligt bemærkes demensbyggerierne under opførelse på tværs af byen, samt de to 
modeller foreslået af Sundheds- og Omsorgsfovaltningen ifm. udvidelse af 
demensboligere, hhv. at øge kapaciteten i de gamles by på Nørrebro eller oprette et nyt 
tilbud på Østerbro. Udvalgets holdning var, at forslaget omhandlende en ’demens-
landsby’ i ’De Gamles By’ gav rigtig god mening og var at foretrække blandt andet på 
grund af at Center for demens er beliggende i ’De Gamles By’. 

 
5. Ældrerådets forslag til Borgerrepræsentationen.  

 
På Dialog mødet mellem Ældrerådet og det politiske Sundhed- og 
Omsorgsudvalg den 19. september blev Ældrerådets forslag til 
Borgerrepræsentationen og den meget langsomme proces omtalt. Det er 
glædeligt at et enigt udvalg nu fremmer forslaget. Se linket herunder og tekst 
fra beslutningen.  
 
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Sundheds-
%20og%20Omsorgsudvalget/m%C3%B8de-19092024/referat/punkt-10 

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Sundheds-%20og%20Omsorgsudvalget/m%C3%B8de-19092024/referat/punkt-10
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Sundheds-%20og%20Omsorgsudvalget/m%C3%B8de-19092024/referat/punkt-10
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Beslutning 
Sundheds- og Omsorgsudvalget drøftede indstillingen, og oversendte 
indstillingen til videre behandling i Økonomiudvalget og 
Borgerrepræsentationen.   
Et samlet Sundheds- og Omsorgsudvalg fremsatte følgende 
protokolbemærkning: 
”Sundheds- og Omsorgsudvalget er glade for, at ældrerådet rejser dette vigtige 
emne og glæder sig over, at denne meget vigtige debat rejses af ældrerådet i 
borgerrepræsentationssalen. Fremtidens bolig til byens ældre er en meget 
vigtig dagsorden, der ligger Sundheds- og Omsorgsudvalget meget på sinde. 
Vi glæder os derfor til, at dette års boligredegørelse kommer i løbet af efteråret, 
og at den som noget nyt sætter fokus på emnet i år, og vi håber, at vi på 
baggrund af rapporten kan have en drøftelse af, hvordan ældrerådet og 
udvalget kan arbejde videre med at sikre, at kommunens boligmasse også 
imødegår de ældres ønsker og behov i fremtiden”.  
 
Nu hvor Ældrerådets BR-forslag endelig er blevet behandlet i sundheds- og 
omsorgsudvalget og sendt videre til Borgerrepræsentationen, afventer 
udvalget at forslaget bliver dagsordensat. Udvalget vil overveje, evt. afhængig af 
Boligredegørelsens resultater, hvorvidt der skal udarbejdes et cover-brev til BR-
behandlingen. 
 

    
6. Principper for en ældrevenlig by 

 
Ud fra de tematikker, der blev udvalgt på sidste fagudvalgsmøde, har udvalget 
drøftet den videre proces for arbejdet med kvalificeringen af principperne og til 
næste møde, har alle medlemmer på forhånd overvejet, hvilke 
opmærksomheder de har ift. første punkt  
”Boliger – forskellige boliger til seniorer og ældre”.  
På udvalgsmødet samles medlemmernes input til en tekst for punktet og vi må 
gerne gøre os bolig politiske tanker.  

 
 
7. Fremtidig kapacitet for aktivitetscentre i SUF  

 
Udvalget betonede den meget positive udvikling, at der kommer et 
aktivitetscenter på Christianshavn, hvilket er en sag Ældrerådet længe har 
beskæftiget sig med og et tilbud som christianshavnerne har savnet. Videre vil 
udvalget gerne pointere vigtigheden af, at kapaciteten på byens aktivitetscentre 
følger med de stigende antal ældre i byen. Flere og flere ældre ønsker at forblive 
i egen bolig, derfor er det særledes vigtigt, at man sikrer en kapacitet, som 
muliggør at ældre borgere kan have et aktivt og sundt liv.  
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8. Temamøde: ”Fremtidens boliger og mangfoldig by”  ved Arne Bjørn 

 
Udvalget takker Arne Bjørn for en grundig orienteringen om temamødet og 
tog denne til efterretning. 

 
 

9. Eventuelt 
Intet til eventuelt. 

 


